

Press Release

Communication Unit of the Congress of Local and Regional Authorities

Ref:110b07

Tel: : +33 3 90 21 49 36

Fax : +33 3 88 41 27 51

congress.com@coe.int

www.coe.int/congress



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Congress statement on the situation in Kosovo

Strasbourg, 16.02.2007 – The Bureau of the Council of Europe Congress of Local and Regional Authorities has issued the following statement:

"The Congress expresses its concern about the recent tensions in Kosovo over the proposed UN plan for Kosovo autonomy, and appeals to all parties to show restraint and constructive spirit in the run-up to negotiations on the final status of this territory as foreseen in Security Council Resolution 1244 of 1999.

The Congress reaffirms its support for regional self-government and stands ready to provide its expertise and assist in the implementation of a settlement on the final status for Kosovo. Municipal decentralisation, for which proposals have been elaborated with the support of the Council of Europe, will play an essential role in such a solution.

The Congress will continue to follow closely the developments in Kosovo. Later in the year, the Congress Institutional Committee will start work on a report on the situation of local government in Kosovo."

Déclaration du Congrès sur la situation au Kosovo

Strasbourg, 16.02.2007 – Le Bureau du Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de l'Europe a publié la déclaration suivante :

« Le Congrès se déclare préoccupé par les tensions que le projet de plan des Nations Unies pour l'autonomie du Kosovo ont suscitées récemment sur place, et il lance un appel à toutes les parties pour qu'elles fassent preuve de retenue et d'un esprit constructif dans les négociations préparatoires sur le statut définitif de ce territoire, tel que le prévoit la Résolution 1244 (1999) du Conseil de Sécurité.

Le Congrès réaffirme son soutien à l'autonomie régionale et se tient prêt à prodiguer des avis autorisés ainsi qu'à contribuer à la mise en œuvre d'un règlement du statut définitif du Kosovo. La décentralisation locale, en vue de laquelle des propositions ont été formulées avec l'appui du Conseil de l'Europe, est appelée à jouer un rôle essentiel dans le cadre d'un tel règlement.

Le Congrès continuera de suivre attentivement l'évolution de la situation au Kosovo. Dans le courant de l'année, la Commission institutionnelle du Congrès entreprendra la rédaction d'un rapport sur la situation des collectivités locales au Kosovo. »